
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 11. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

277 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 277:  

”Hvad er ministerens kommentar til artikler i Politiken 9/1-22: ”Eksperter: 90.000 gra-

vide har fået piller, der ikke er undersøgt godt nok”, og "Kan målet hellige lægemid-

let"? Og kan ministeren i den sammenhæng også svare på, om ministeren mener, at 

de foreliggende (få) forsøg med lægemidlet Augusta har været tilstrækkelige før frigi-

velsen til klinisk brug på fødegangene?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet vurderes ikke at kunne besvares inden for fristen, idet besvarelsen kræ-

ver, at der indhentes supplerende bidrag fra Lægemiddelstyrelsen. 

 

Jeg vil besvare spørgsmålet snarest efter, at bidraget er modtaget, og forventer at 

kunne gøre dette primo marts. 

 

 

Med venlig hilsen 
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